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 الملخص:

قذ حكٌنج عْنت انذراست  ِ حنًْت بعط انًفاىْى انصحْت نذٍ   انطفم،ً  َ أثر حٌظْف انقصص انرقًْت ف ىذفج انذراست انخعرف عه

طفهتً ين يرحهت رّاض الأطفال انًسخٌٍ انخًيْذُ انثانث بًذّنت انًزاحًْت بانًًهكت ا44ين)  ً نعربْت انًًهكت انعربْت ( طفلًا

ِ اخخبار انًفاىْى انصحْت انًصٌرة نطفم انرًظت )يخًٌعت قصص رقًْت حٌل بعط انًفاىْى  قذ حًثهج أداة انذراست ف انسعٌدّت،ً 

بهغج نسبت انخحكْى نهعباراث أكثر ين ) حى حساب صذق انًحكًْن لأداة انذراستً  حى انخأكذ ين صذق 04انصحْت(،ً  ا، ًثباحي الأداة%(،ً 

 انقصص حٌظْف ين الإّخابِ الأثر اننخائج أظيرث ًقذ ،(4٫04كرًنباخ لأداه انبحث )ا حْث بهغج قًْت يعايلاث انثباث باسخخذاو أنف

صج ، انًذرست قبم يا طفم   نذٍ انصحْت انًفاىْى حنًْت فِ انرقًْت  برايج بخصًْى الاىخًاو ةظرًر -1 : ّهِ بًا انباحثت ًأً

يت دًراث حثقْفْت نًعهًاث رّاض الأطفال حٌل إقا -2. انصحْت انخربْت يفاىْى يبكرة سن فِ الأطفال كسابإ  عهَ حساعذ ًأنشطت

اسخخذاو انقصت  -4حعًْن انخربْت انصحْت نهطفم نبرايج إعذاد يعهًاث رّاض الأطفال. -3يفاىْى انخربْت انصحْت فِ انرًظت .

خصائص . انرقًْت كاّنْت يثانْت فِ يرحهت رّاض الأطفال نًا إدخال حكنٌنٌحْا انًعهٌياث نذعى انخعهى  -5حخًخع بو ين يْزاثً 

 انًنيخِ نلأطفال انصغار.

 .طفم انرًظت –انًفاىْى انصحْت  –انقصت انرقًْت  :كهًاث يفخاحْت

Employing the digital story in the development of some of the health concepts of 
kindergarten children 

Abstract: 
 

The study aimed to identify the impact of employing digital stories in the development of some of the 
kindergarten children's health concepts, the researcher followed the semi-experimental method. . The study 
sample consisted of (40) boys and girls from the preparatory level of the third preparatory level in the city of Al -
Mozahmiya, Saudi Arabia . In the test of the illustrated health concepts of the kindergarten child, a collection of 
digital stories about some health concepts. The validity of the arbitrators was calculated for the study tool and the 
rate of arbitration was more than (80%). The terms were adjusted according to the results of the arbitration and 
after verifying the validity of the tool and its stability. Using Fcronbach for the study (0.84) . The results showed 
the positive impact of employing digital stories in the development of health concepts of pre-school children. In 

light of the results of the study, the researcher recommended the following  

1 the importance of designing programs and activities that help to give children at an early age the 

concepts of health education  

2 The establishment of educational courses for kindergarten teachers on the concepts of health 

education in kindergarten  

3 Include programs for the preparation of kindergarten teachers health education of the child . The use 

of digital stories in early childhood education contributes to the development of children's skills  

4 The introduction of information technology to support the systematic learning of young children. 

Keywords: Digital Story - Health Concepts - Kindergarten Child. 
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